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Od pondelka 
končí nočný zákaz 
vychádzania. Žiaci 
sa od 10. januára 

vrátili do škôl. 
Naďalej zostáva 

v platnosti 
núdzový stav.

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Termíny Centra 
právnej pomoci 
v prvom  
polroku 2022

TSK začne 
tento rok 
s rekonštrukciou 
Pamätného 
domu Janka 
Jesenského 
v Bánovciach 
nad Bebravou

Úspechy žiakov 
SOŠ strojníckej 
v Bánovciach 
nad Bebravou

Mozaika 
udalostí, 
o ktorých sme 
písali, alebo 
čo sa udialo 
v našom meste 
za rok 2021

V ďalšom čísle 
Bánovských 
novín sa 
dočítate aj 
o tom, ako 
hodnotia rok 
2021 bánovské 
športové kluby

Rok 2021 bol, rovnako 
ako ten predchádzajúci, vý-
nimočný a  náročný... Boli 
sme svedkami mnohých 
šťastných udalostí, ale tiež 
veľkého ľudského úsilia či 

spolupatričnosti pri riešení situácií v dôsledku ko-
ronakrízy. Rok 2021 bol rokom dôležitých zmien, 
hlavne však rokom nádejí, ale aj sklamaní a pre 
mnohých aj bolestí.

Prihodilo sa v ňom aj veľa dobrého a zazna-
menali sme veľa hrdinov a hrdiniek. Aj tohto sme 
boli svedkami minulý rok. Osobitne chcem oceniť 
prácu všetkých čestných a pracovitých ľudí, naj-
mä našich zdravotníkov, hasičov, zamestnancov 
v zariadeniach sociálnych služieb, a tiež aj učite-
liek a učiteľov, ktorí museli preukázať veľkú dáv-
ku tvorivosti v nových podmienkach vyučovania. 

Vysoko si však vážim ľudí zo všetkých profesií, 
najmä tých, ktoré sú v kríze kľúčové, ako sú opat-
rovateľky, predavačky, vodiči a mnohí ďalší. Za 
nasadenie Vás všetkých, patrí Vám veľká vďaka!

V  novoročnom príhovore nebudem riešiť 
podrobný odpočet minuloročných investičných 
akcií v meste, ktoré sme aj napriek prevládajúcej 

kríze a výpadku v rozpočte dokázali spolu s po-
slancami a našimi zamestnancami zrealizovať 
a úspešne sme sa tak vyhli ich posunutiu do bu-
dúcich rokov. Takúto informáciu zverejníme tu, 
v Bánovských novinách a na stránke nášho mes-
ta neskôr. Žijeme v náročnom období a napriek 
tomu, či práve preto je mojou obrovskou snahou 
zlepšenie a skvalitnenie života v našom meste.

My všetci, spolu, tvoríme Bánovce. A na zvlád-
nutie aktuálnej situácie potrebujeme vidieť v tom 
druhom blízkeho človeka, o ktorého pochopenie 
sa, verím, všetci budeme veľmi usilovať.

Pred nami je rok 2022, keď sa musíme nie-
len postaviť na nohy, ale aj správne vykročiť do-
predu. Rok, ktorého ekonomické prognózy nie sú 
práve najlepšie. Vyslovujem však nádej, že všet-
ko, čo nám prinesie, v spolupráci s poslancami 
MsZ zvládneme! Opakovane ĎAKUJEM Vám 
všetkým, ktorí ste akoukoľvek formou a mierou 
prispeli ku skrášleniu a zveľaďovaniu nášho mesta, 
k jeho čistote, k obohateniu jeho duchovného, eko-
nomického, kultúrneho či spoločenského života.

Na začiatku nového roka 2022 všetkým zo 
srdca prajem, nech ste hlavne zdraví, spokojní 
v kruhu svojich najbližších, tiež v kruhu priateľov, 

spolupracovníkov, plní lásky, radosti, aby sa Vám 
podarilo nájsť a zachovať si svoj vnútorný pokoj 
a požehnanie, lebo len tak ho potom dokážeme 
darovať aj ostatným.

Spoločne si želajme spokojných a úspešných 
obyvateľov, ktorí sú súdržní, empatickí a soli-
dárni k svojmu mestu.

 S úctou Vaša primátorka
  Rudolfa Novotná

V ážené spoluobčianky, vážení spoluobčania žijúci tu, v meste Bánovce nad Bebravou a v našich štyroch 
mestských častiach, vážení naši rodáci žijúci v ktoromkoľvek kúte Slovenska či v ktorejkoľvek časti sveta! 

Samotné mesto Bá-
novce nad Bebravou má 
14 811 obyvateľov z toho je 
540 obyvateľov, ktorí majú 
uvedené trvalé bydlisko 
len mesto Bánovce nad 
Bebravou. Počet obyvate-
ľov v prímestských častiach 

je - v  Biskupiciach 391, 
v  Dolných Ozorovciach 
804, Horných Ozorovciach 
495 a  v  Malých Chlieva-
noch 527 obyvateľov. Za 
rok 2021 sa narodilo v su-
sedných pôrodniciach 126 
detí s  trvalým pobytom 

v  Bánovciach nad Bebra-
vou,  z  toho 71  chlapcov 
a 55 dievčat. Za rok 2021 
zomrelo 208 občanov, 
z toho 117 mužov a 91 žien. 
Za rok 2021 sa z mesta od-
sťahovalo 434 ľudí. Za rok 
2021 sa do mesta prisťa-

hovalo 137 ľudí. Všetky 
informácie nám poskytla 
Milena Gieciová z eviden-
cie obyvateľstva Mestského 
úradu v  Bánovciach nad 
Bebravou a  k  nim dodala 
aj informácie o sobášoch za 
uplynulý rok: “Počet sobá-

šov v roku 2021, v ktorých 
aspoň jeden účastník zo so-
bášených párov má trvalé 
bydlisko v  Bánovciach bol 
82.“ V minulom roku bolo 
na našom matričnom úra-
de zapísaných 38 rozvodov. 
 (lk)

Počet Bánovčanov za rok opäť klesol
Počet obyvateľov okresného mesta Bánovce nad Bebravou opäť klesol, za uplynulý rok o 384. Stav obyvateľov 

v meste aj s prímestskými časťami bol k 31. decembru 17 028 obyvateľov, z toho 8 822 žien a 8 206 mužov. 

V súvislosti s otváraním 
škôl a  školských zariadení 
odo dňa 10. januára 2022 
ministerstvo školstva infor-
movalo, že materské školy 
a  špeciálne materské školy, 
základné školy a  špeciálne 
základné školy, stredné školy 
(vrátane 8-ročných gymná-

zií) a špeciálne stredné ško-
ly, praktické školy, odborné 
učilištia a  školské interná-
ty  budú fungovať naďalej 
podľa manuálu ŠKOLSKÝ 
SEMAFOR verzia 1.6. Jazy-
kové školy, základné umelec-
ké školy, centrá voľného času, 
školské zariadenia výchovné-

ho poradenstva a prevencie 
(CPPPAP, CŠPP) môžu ob-
noviť prezenčné vyučovanie 
a prevádzku odo dňa 10. ja-
nuára, pokiaľ zvážia, že epi-
demická situácia v  danom 
okrese to povoľuje, avšak mi-
nisterstvo školstva  dôrazne 
odporúča využiť všetky do-

stupné nástroje na testovanie 
žiakov, ako napríklad mož-
nosť domáceho Ag samotes-
tovania podľa ŠKOLSKÉHO 
SEMAFORA (teda dvakrát 
do týždňa). Pre účely do-
máceho samotestovania žiak 
využije samotesty zo svojej 
kmeňovej školy.

Dobrovoľné domáce tes-
tovanie Ag samotestami majú 
stále možnosť využiť všetci 
žiaci základných škôl, stred-
ných škôl a špeciálnych škôl, 
aj zaočkovaní a aj tí, ktorí pre-
konali ochorenie COVID-19. 
Domáce Ag samotesty majú 

Aktuálne protipandemické opatrenia 
k školám a prevádzkam 

Pokračovanie na 2. strane >>
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SOM poslanec, mám názor... 790. výročie prvej písomnej zmienky Bánoviec
V tomto roku 2022 naše mesto 

oslávi 790. výročie prvej písomnej 
zmienky, a ako sa to už patrí pri 
okrúhlom jubileu, je na mieste 
krátka bilancia. Hoci bolo územie 
mesta osídlené už približne tri ti-
síc rokov pred naším letopočtom 
a vo veľkomoravskom období bolo 
jedným zo slovanských organi-
začných stredísk, prvá písomná 
zmienka o  ňom sa zachovala až 
z  13. storočia, konkrétne z  roku 
1232. Aj v tomto období malo naše 
mesto veľký význam a preto mu 

bol prisúdený štatút slobodného 
kráľovského mesta.

Na konci 14. storočia bolo 
naše územie známe šikovnými 
obuvníkmi, kováčmi i kožušník-
mi, ku ktorým sa v priebehu dejín 
pridali i krajčíri, mäsiari, stolári 
a kotlári. Svojej polohe sme vďa-
čili za to, že sme boli zaujímavým 
výrobným i obchodným centrom. 
Bánovce rozkvitali až do septem-
bra 1944, kedy boli zbombardo-
vané nemeckými vojskami. A tak 
ich naši predkovia začali budovať 

po druhej svetovej vojne odznova 
a my sa snažíme v  ich šľapajach 
pokračovať dodnes. Ako sa nám 
to teda darí?

Ja sám som sa v Bánovciach 
nad Bebravou narodil, dostal som 
tu vzdelanie, a  po tom, čo som 
vyštudoval vysokú školu a  zo-
zbieral skúsenosti zo sveta, bolo 
pre mňa prirodzené, že chcem 
svojmu mestu pomôcť. Ako po-
slanec mestského zastupiteľstva 
posledné 3 roky sledujem rozvoj 
mesta, výstavbu, početné opravy 

ciest a chodníkov, rekonštrukcie 
materských a základných škôl, ale 
i výsadbu zelene. Myslím, že sme 
sa starostlivosti o naše mesto chy-
tili zodpovedne, výsledky našej 
práce pozitívne hodnotia i obča-
nia a aj naši predkovia by boli na 
nás hrdí.

Dovoľte mi preto úprimné 
prianie pre naše mesto k jeho vý-
ročiu a taktiež pre Vás, jeho obyva-
teľov, pri príležitosti nového roku. 
Vám milí spoluobčania prajem 
pevné zdravie, šťastnú a milujúcu 

rodinu, dobré medziľudské vzťahy 
a mnoho pochopenia od iných aj 
pre iných. A nášmu mestu prajem 
správne smerovanie pri kľúčových 
rozhodnutiach, aby si pri rozvoji 
a modernizácii zachovalo aj svo-
ju dušu a génius loci, súdržných 
a aktívnych obyvateľov, ale taktiež 
ekonomický a ekologický rozvoj, 
a aby tohtoročné komunálne a re-
gionálne voľby dopadli preň čo 
najlepšie.

Šťastný nový rok milí Bánov-
čania! Ján Kšiňan, poslanec MsZ

V roku 2008 sa začalo 
verejne diskutovať o opra-
ve neslávnej trenčianskej 
„panelky“. Roky plynu-
li, až kým konečne prišiel 
bod zlomu, a  to vydanie 
stavebného povolenia v au-
guste 2020. Dovtedy sa 
podľa Slovenskej správy 
ciest (SSC) riešili najmä 
majetkovoprávne vyspo-
riadania a spracovávala sa 
projektová dokumentácia. 
Asi všetci s nádejou dúfali, 
že po vydaní povolenia sa 

už rozbehne proces, ktoré-
ho výsledkom bude začatie 
stavebných prác. Ako vte-
dy uviedol predseda TSK 
Jaroslav Baška na stránke 
župy: „Nezostáva nič iné, 
len dúfať, že v  najbližších 
týždňoch Slovenská správa 
ciest dopracuje dokumentá-
ciu, podá žiadosť o eurofon-
dy a na jeseň sa začne pro-
ces verejného obstarávania. 
Všetci budeme netrpezlivo 
čakať, či sa s jej rekonštruk-
ciou začne v  roku 2021.“

Namiesto toho sa proces 
zasekol, zisťovali sme kde 
a prečo. Kontaktovali sme 
obstarávateľa a  zároveň 
správcu danej cesty - SSC, 
ktorej hovorca Martin Guzi 
nám začiatkom decembra 
2021 poskytol toto vyjad-
renie: „Verejné obstarávanie 
na zhotoviteľa stavebných 
prác úseku cesty I/9 medzi 
Mníchovou Lehotou a  ob-
cou Chocholná Velčice je 
ukončené. Momentálne sa 
celá dokumentácia verejné-

ho obstarávania nachádza 
na kontrole pred podpisom 
zmluvy na Úrade pre verej-
né obstarávanie (ÚVO).“ 
Na ťahu je podľa nej teda 
ÚVO, ten však argumentu-
je tým, že to kedy sa ukončí 
administratívny proces zá-
visí od dôkladnej pripra-
venosti obstarávateľa, teda 
SSC. Práve tá má povinnosť 
spracovať dokumentáciu 
a pripraviť súťaž, úrad iba 
dohliada na správnosť vý-
berového konania. „Môžem 

potvrdiť, že kontrola ešte 
nebola právoplatne ukon-
čená. Verejnosti je potrebné 
ozrejmiť, že na dĺžku konaní 
úradu vždy zásadne vplýva 
aj schopnosť vyhlasovateľa 
súťaže promptne poskytovať 
súčinnosť zo strany kontro-
lovaného. Výsledok tejto 
kontroly, ako aj jej priebeh 
budú zachytené v  rozhod-
nutí úradu, s  ktorým sa 
verejnosť bude môcť oboz-
námiť po nadobudnutí prá-
voplatnosti tohto rozhod-

nutia,“ uviedla hovorkyňa 
Jana Zvončeková z ÚVO.

Na odpoveď prečo 
sa  z  opravy cesty stal ne-
konečný príbeh si teda 
musíme ešte počkať. Práce 
sa majú podľa SSC začať 
v marci 2022, či bude pla-
tiť tento termín uvidíme. 
V každom prípade, projekt 
je financovaný z eurofon-
dov a mal by byť ukončený 
do konca roka 2023, čas im 
teda plynie.

 Dana Kluchová

Nekonečný príbeh opravy cesty smer Trenčín

možnosť objednať základné 
školy, stredné školy, vrátane 
špeciálnych škôl, prostred-
níctvom Regionálnych úra-
dov školskej správy. Školské 
aktivity podľa § 28 ods. 16, 
§ 30 ods. 6 a § 33 ods. 12 
školského zákona a  krúž-
ková činnosť sa vo všetkých 
školách a školských zariade-
niach neuskutočňujú, avšak 
na základe uznesenia vlády 
zo dňa 7. januára 2022 bude 
v najbližších dňoch prijatá 
zmena nového COVID Au-
tomatu, od ktorého sa bude 
ďalej odvíjať aktualizácia 
manuálu ŠKOLSKÝ SEMA-
FOR. Ten bude upravovať 
režim vyššie uvedených 
aktivít, vrátane krúžkovej 
činnosti.

Nová vyhláška k obme-
dzeniam prevádzok obcho-
du a  služieb s  účinnosťou 
od 10. 1. 2022 ruší obme-
dzenia otváracích hodín. 
Od piatka 7. januára môžu 
zákazníci prevádzok verej-
ného stravovania konzu-
movať jedlá a nápoje aj vo 
„foodcourtoch“ (žiaľ nena-
šli sme definíciu tohto vý-
razu) obchodných domov. 

V  priestoroch prevádzok 
verejného stravovania v ob-
chodných domoch platia 
rovnaké podmienky ako pre 
ostatné reštaurácie, teda:

• konzumácia na mieste 
povolená len v režime OP

• maximálna obsade-
nosť 50 % kapacity zaria-
denia

• konzumáciu pokrmov 
alebo nápojov umožniť vý-
lučne posediačky, s cieľom 
zabezpečiť kontrolovaný 
rozostup osôb,

• obsadenie jedného 
stolu najviac 4 osoby alebo 
osoby z jednej domácnosti,

• zabezpečiť odstup 2 
metre medzi stolmi

V  iných priestoroch 
obchodných domov je 
konzumácia stále zakáza-
ná. V režime základ môžu 
prevádzky verejného stra-
vovania naďalej fungovať 
prostredníctvom výdaja 
jedál a nápojov zabalených 
na odber so sebou, a to aj 
zároveň s režimom OP pre 
konzumáciu na mieste. 
Osoby v  režime základ si 
teda môžu jedlo v prevádz-
ke vyzdvihnúť, ale nesmú 
ho konzumovať v  interié-
rových a ani exteriérových 
priestoroch reštaurácie.

Režim OP sa týka 
všetkých priestorov pre-
vádzky, teda aj terás 
a  podobných vonkajších 
priestorov. Konzumovať 
na mieste môžu len osoby 
v režime OP a prevádzko-
vatelia musia dodržať aj 

ostatné podmienky stano-
vené vo vyhláške. Zároveň 
sa spresňuje, že pre ambu-
lantný predaj jedál a nápo-
jov (napríklad food trucky, 
vozíky s kávou) platia pod-
mienky ako pre stánky s tr-
valým stanovišťom: 

• Otvorené v režime zá-
klad

• Predaj len zabalených 
jedál alebo nápojov pre od-

ber so sebou
• Stolíky, pulty či obdob-

né miesta pre stolovanie 
a konzumáciu nie sú povo-
lené

Od pondelka 10. ja-
nuára sa ruší obmedzenie 
otváracích a  prevádzko-
vých hodín pre všetky pre-
vádzky obchodu a služieb, 
ktoré bolo stanovené od 
5:00 do 20:00.  (r)

Aktuálne protipandemické opatrenia
k školám a prevádzkam 
Dokončenie z 1. strany >>
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Riešené podnety občanov 
v Biskupiciach

Mesto je veľký organiz-
mus, ktorý vyžaduje neustá-
lu starostlivosť vo viacerých 
oblastiach. Vedenie mesta 
a jeho zamestnanci majú pre-
hľad o väčšine problémových 
miest, no chceme sa poďa-
kovať i občanom za početné 
návrhy a podnety, ktoré evi-
dujeme. 

Riešenie niektorých si 
vyžaduje čas, iné sa podarí 
vyriešiť promptne. Príkla-
dom je podnet pána taxikára 

Jaroslava, ktorý pripome-
nul, že autobusové zastávky 
v mestskej časti Biskupice ne-
majú lavičky a sú využívané 
prevažne staršími občanmi. 
Lavičky sa podarilo vyrobiť 
a osadiť v priebehu pár dní. 
Zároveň evidujeme potrebu 
zveľadenia celých zastávok.

Obyvatelia Biskupíc sa 
vlani obrátili na mesto s petí-
ciou na vybudovanie chodní-
ka pre peších z mestskej časti 
do mesta. Po rokovaniach 

vedenia mesta s  petičným 
výborom sme hľadali rôzne 
možnosti vytýčenia trasy, 
ktorá je problematická z hľa-
diska vlastníctva pozemkov 
a  bezpečnosti prechodu 
chodcov cez železničnú trať. 
Primátorka mesta nechala 

vypracovať odbornú štúdiu 
realizovateľnosti chodní-
ka, ktorá bola vyhotovená 
do konca roka 2021. Po jej 
predložení poslanci mestské-
ho zastupiteľstva prerokujú 
možnosti realizácie. 

Tlačová správa mesta

Centrum právnej pomoci
Aj v  tomto roku budú občania 
Bánoviec nad Bebravou môcť využiť 
služby Centra právnej pomoci 

V prvom polroku 2022 bude služba 
poskytovaná v dňoch 25. januára, 22. 
februára, 22. marca, 26. apríla, 24. mája 
a 21. júna v čase 9.00 – 15.00 hod. 

Konzultačné pracovisko je v uve-
dených dňoch zriadené v zasadačke na 

1. poschodí budovy Mestského úradu 
na Farskej ulici. Na konzultácie je po-
trebné vopred sa telefonicky objednať 
na tel. č.: 0650 105 100. 

Centrum právnej pomoci je štátna 
rozpočtová organizácia, ktorej posla-
ním je poskytovať právnu pomoc ľu-
ďom, ktorí pre nedostatok finančných 
prostriedkov a zlú sociálnu situáciu ne-

môžu využívať bežne dostupné právne 
služby. Viac informácií je možné zís-
kať na www.centrumprávnejpomoci.
sk alebo na informačných plochách 
mesta. Informujte sa na uvedenom te-
lefónnom čísle alebo webovej stránke 
o aktuálnej prevádzke konzultačných 
centier vzhľadom k  protipandemic-
kým opatreniam.  Oznam MsÚ

Úprava cien na 
zimnom štadióne 
od 1. januára 2022

Z dôvodu zvýšenia prevádzkových nákladov na Zim-
nom štadióne v Bánovciach nad Bebravou (nárast cien 
elektrickej energie a zemného plynu) Správa majetku 
mesta v zmysle schváleného cenníka upravuje od 1. 1. 
2022 výšku úhrady za prenájom ľadovej plochy a výšku 
úhrady verejného korčuľovania pre dospelú osobu.

V cenníku pribudla položka „Prenájom hracej plochy 
– hokejbal, inline a pod.“ počas letnej  prevádzky. Ostatné 
ceny za verejné korčuľovanie a prenájom ľadovej plochy 
na zimnom štadióne zostávajú nezmenené.

Podľa aktuálne platných nariadení zostáva zimný 
štadión do odvolania pre verejnosť zatvorený. Najnovšie 
oznamy nájdete na stránke mesta www.banovce.sk a so-
ciálnych sieťach.

VEREJNÉ KORČUĽOVANIE - JEDEN VSTUP

Korčuľovanie - dospelá osoba 2,00 €

Korčuľovanie - deti, mládež do 18 rokov 1,00 €

Doprovod, nekorčuliari 0,50 €

Brúsenie korčúľ (jeden pár) 2,00 €

PRENÁJOM ĽADOVEJ PLOCHY

Za 1 hodinu nájmu 120,00 €

PRENÁJOM HRACEJ PLOCHY 
Hokejbal, Inline, a pod.

Za 1 hodinu nájmu 28,00 €

Všetky ceny uvedené v tomto cenníku sú vrátane platnej DPH. 
Oznam SMM Župa plánuje tento rok začať 

s obnovou národnej kultúrnej 
pamiatky

V  roku 2022 začne Trenčianska 
župa s  rekonštrukciou Pamätného 
domu Janka Jesenského v Bánovciach 
nad Bebravou. Predpokladaná hodnota 
rekonštrukcie je 650 tis. eur, na jeho ob-
novu plánuje župa požiadať o príspevok 
z Plánu obnovy. Modernizácia sa zreali-
zuje podľa pripravenej projektovej do-
kumentácie, ktorú župa obstarala s po-
mocou dotácie z Ministerstva kultúry 
SR. „Samotná rekonštrukcia zahŕňa via-
ceré úpravy, od eliminovania vlhkosti 
muriva, cez obnovu fasády a architek-
tonických prvkov až po modernizáciu 
strechy a s ňou súvisiacich konštrukcií. 

A to s dôrazom na zachovanie historic-
kého výrazu budovy národnej kultúrnej 
pamiatky v súlade s podmienkami da-
nými Krajským pamiatkovým úradom 
v Trenčíne,“ uviedla Martina Lamač-
ková z  Odboru regionálneho rozvo-
ja Úradu TSK. Pamiatku v okresnom 
meste využívajú aj žiaci a pedagógovia 

Gymnázia Janka Jesenského v Bánov-
ciach nad Bebravou. Trenčiansky kraj 
síce nebol rodiskom tohto významného 
literáta, no Janko Jesenský v ňom dlhé 
roky pôsobil. Jeho odkaz chce župa za-
chovať aj pre ďalšie generácie, preto sa 
rozhodla jeho pamätný dom zrekon-
štruovať.  Tlačová správa TSK

Štatistické zisťovania v roku 2022
Štatistický úrad Slo-

venskej republiky (ŠÚ SR) 
oznamuje, že v  priebehu 
roka 2022 sa uskutoční šta-
tistické „Výberové zisťovanie 
pracovných síl“ (VZPS) vo 
vybraných domácnostiach 
v  našom meste. Cieľom 
zisťovania je zabezpečovať 
pravidelné informácie o sta-
ve, štruktúre a  vývoji trhu 

práce v  SR na báze rovna-
kého metodického prístupu 
k  meraniu zamestnanosti, 
nezamestnanosti a  ekono-
mickej neaktivity. Ďalej sa 
v priebehu roka 2022 usku-
toční aj štatistické zisťovanie 
o cestovnom ruchu. Cieľom 
Zisťovania o domácom a vý-
jazdovom cestovnom ruchu 
je zabezpečiť pravidelné 

informácie o účasti obyva-
teľov na cestovnom ruchu, 
ktoré sa zverejňujú v  roč-
nej periodicite. V priebehu 
roka vybrané domácnosti 
v meste navštívi pracovník 
ŠÚ SR poverený funkciou 
opytovateľa, ktorý je povin-
ný preukázať sa osobitným 
poverením. Všetky infor-
mácie a  názory, ktoré do-

mácnosti v rámci zisťovania 
poskytnú sa nezverejňujú 
a slúžia výlučne pre potreby 
štátnej štatistiky. Za ochra-
nu dôverných aj osobných 
údajov zodpovedá ŠÚ SR. 
Podrobnejšie informácie je 
možné získať na stránke ŠÚ 
SR na adrese www.statistics.
sk alebo telefonicky na tel. č. 
032/7460 292.  Oznam ŠÚ SR

Mestská knižnica Ľ. Štúra Bánovce nad Bebravou 
otvorená v režime OP (očkovaní, prekonaní). 
Otváracie hodiny:
Pondelok – Piatok: 8.00 – 16.00 h
Tel. kontakt: 038/760 27 67, 
mail: kniznica@kulturabn.sk
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Teraz som gympláčka (zozbierané zo slohových prác žiakov 1.B) FejTÓN

školstvo4

Študenti SOŠ strojníckej 
získali do zbierky ďalšie cenné 
úspechy v krajských kolách ZENIT

Dňa 30. novembra 2021 
sa na našej škole uskutoč-
nilo krajské kolo ZENIT 
V  STROJÁRSTVE.  Lu-
káš Rumler, študent 4. 
ročníka odboru mechanik 
nastavovač, súťažil v  ka-
tegórii S: vyrábal výrobok 
strojárskeho charakteru 
podľa výkresovej doku-
mentácie. Na začiatku vy-
pracoval výrobný postup. 
Michal Neradný, študent 
4. ročníka odboru me-
chanik nastavovač, súťažil 
v kategórii C: simulovane 
„vyrábal výrobok“ strojár-
skeho charakteru podľa 
výkresovej dokumentácie. 
Záverom bol vytvorený 
riadiaci program pre ria-
denie CNC stroja - po-
mocou G/M kódov – ISO 
programovanie. Michal 

v  krajskom kole získal
3. miesto.

V  krajskom kole ZE-
NIT V  PROGRAMOVA-
NÍ kategória: webdevelo-
per získal 3. miesto Peter 
Hrčka, študent 2. ročníka
odboru technické lýceum.

Samuel Adamus, štu-
dent 1. ročníka odboru 
technické lýceum a Ľuboš 
Koníček, študent 3. roční-
ka toho istého odboru sú-
ťažili v kategórii grafik. Vy-
nikajúce výsledky dosiahli 
chlapci prvého a druhého 
ročníka odboru mechanik 
elektrotechnik pod vede-
ním majstra odborného 
výcviku Jozefa Chalúpe-
ka v súťaži 4E.ON.

Získali cenu sympa-
tie a 2. miesto za projekt 
Cvičný panel pre inteli-

gentnú inštaláciu. Poďa-
kovanie patrí aj žiakom zo 
4.B, ktorí projekt začali, no 
odišli na externú prax. Štu-

dentom blahoželáme a ďa-
kujeme za výbornú repre-
zentáciu.  SOŠ strojnícka 
 v Bánovciach nad Bebravou

Deň 1
Po „základke“ bolo jasné, že ešte nemám 

poňatia, čo chcem v živote robiť. Mama po-
vedala, že zo mňa bude lekárka a pôjdem na 
gymnázium. Nič lepšie mi nenapadlo, tak 
som súhlasila. Škola je v centre mesta, tak-
že to našťastie nemám ďaleko, čo je výho-
da, lebo ráno si rada prispím. Ale dnes ma 
nervozita vytiahla z postele veľmi zavčasu. 
Pomaly sa blížim ku gymplu a zmocňuje sa 
ma panika. Myslím na svoju starú školu, kde 
je mi všetko známe, spolužiakov, s ktorými 
som sa tak nerada lúčila. Zvonku vyzerá 
škola pomerne malá, ale zvnútra – hotové 
bludisko. Teraz sedím vo svojej novej triede, 

sama v prvej lavici. Zdá sa, že sa tu všetci po-
znajú, len ja nepoznám nikoho. Len či medzi 
nich zapadnem... Šla som sem plná očakáva-
ní, teraz cítim len strach.

Deň 30
Mamička moja, na lekárku zabudni! 

Keď na hodine spustí chemikárka alebo 
matikárka, rozumiem menej, ako na špa-
nielčine. Všetci učitelia sú prísni a zaob-
chádzajú s nami ako s dospelákmi. Je to 
tu omnoho ťažšie ako na základke, o čom 
svedčia aj moje prvé známky. A to mám 
pred sebou ďalšie testy, písomky a skúša-
nia. Na chodbách už som sa trikrát stratila. 
Presúvame sa z učebne do učebne, raz je 

to chemické laboratórium, potom učebňa 
informatiky, hneď zas biologická učebňa... 
Jediný svetlý bod v tejto škole je bufet. Pani 
za okienkom je nesmierne milá a jej hotdo-
gy sú skrátka skvelé.

Deň 90
Učitelia nie sú prísni, iba chcú, aby sme 

sa učili. Vlastne som s prekvapením zistila, 
že sú milí, priateľskí a  trpezliví. Ak niečo 
nevieme, vysvetlia nám to znovu. Hodiny 
nie sú nikdy nudné, lebo používajú zábavné 
metódy. A nedávajú nám poznámky, keď 
sa smejeme. V učení som si našla vlastný 
systém a už je to omnoho ľahšie, ako prvý 
mesiac. Koniec koncov, keď som sem šla, 

vedela som, že sa budem musieť učiť. Ale 
to, čo tu mám najradšej, sú moji spolužiaci. 
Sú to tí najlepší ľudia v mojom veku, akých 
som kedy stretla. Už po troch mesiacoch 
je jasné, že sme skvelý kolektív a  som za 
to vďačná. Veľa sa nasmejeme, ale aj si po-
máhame. Máme rovnaké záujmy a držíme 
spolu. Hlavne vďaka nim som sa tak rýchlo 
adaptovala. Škoda len, že kvôli covidu ne-
môžeme absolvovať všetky tie aktivity, ex-
kurzie a výlety, o ktorých nám triedna roz-
práva. Viem, že som sa rozhodla správne 
a nikdy by som nemenila. Jedno je isté: keď 
zmaturujem a pôjdem na výšku, gympel mi 
bude strašne chýbať. 

Fejtón vznikol zozbieraním myšlienok z prác 20 žiakov. Jednotný rukopis mu dala pedagogička Dana Švančarová. Potešilo ju, čo si 
v prácach žiakov prečítala a pre radosť všetkých zhutnila myšlienky touto veselou formou. Žiaci, ktorých myšlienky sú vo fejtóne ob-

siahnuté sa v ňom určite nájdu.

Prekvapenie pre ZOO Bojnice
Žiaci zo ZŠ Školská sa 

v minulom roku na exkurzii 
v ZOO Bojnice naučili, že po-
slaním Národnej ZOO  nie 
je len zábava a rekreácia, ale 
plní aj iné dôležité funkcie: 
je záchytným centrom pre 
pašované zvieratká, rehabi-
litačnou stanicou pre ranené 
alebo choré zvieratká. Začali 
sme premýšľať, ako im po-
môcť. Zlákala nás myšlien-
ka adopcie zvieratka a s tou 
spojená finančná pomoc pre 
ZOO. Tak sme sa vrhli do 
práce a  začali vyberať zvie-

ratko, ktoré si spolu v jednot-
livých triedach adoptujeme. 
Teší nás, že pri adoptovanom 
zvieratku v ZOO budú uve-
dení jeho „adoptívni rodičia“ 
a na jar nás čaká zaujímavý 
program priamo v zoologic-
kej záhrade. Do školy sme 
dostali adopčné certifikáty, 
ktoré zdobia naše triedy. Do 
adopcie sa v rámci predme-
tov biológie a nášho regiónu 
zapojili triedy 5.A, 6.A, 7.A 
a v tejto myšlienke nás pod-
porili i  triedy I. stupňa 1.A, 
3.A, 3.B. Vďaka žiakom a ich 

rodičom sme si adoptovali 
pandu červenú, orangutana, 
leva, zebru či vlka. Zasa raz 
naše deti, ale samozrejme aj 

ich rodičia ukázali, že majú 
veľké srdiečka a ochotu po-
máhať druhým. Ďakujeme!!! 

Miriam Poliačiková

Zľava: Ľuboš Margolien, Adam Janovčík, Stanislav Rédeky, 
Denis Zetka
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Vilma Vlnková, rod. Brachová *1936
Ján Bačko *1940
Anna Mek yšová rod. Strakovichová *1943
Antonia Valachová rod. Korbelová *1934

Opustili nás

 Spoločenská kronika

na facebooku 

Snáď mi odpustíte, ak sa ešte v spomienkach vrátim 
k Vianociam.

Napíšem vám o tom, ako sme chceli ísť s kamarátkou 
Katkou na vianočný punč do Trenčína, ale hneď, ako 
sme si uvedomili, že jedna z nás musí šoférovať, a tak 
nebude môcť „punčovať“ rozhodli sme sa- celkom po-
krytecky- pre domáce riešenie.

Pokrytecky preto, lebo aj ja osobne mám výhrady 
k nášmu námestiu. Možno preto, lebo som už dosť stará 
na to, aby som si pamätala jeho krajšie zelenšie a aj 
veselšie obdobie. 

Naše často zaznávané námestie v ten sobotný večer 
žilo. Jemný poprašok prvého snehu výrazne dotváral 
vianočný pocit. Tásler z reproduktora spieval: 

„Pamätáš si na tie Vianoce? Na stole tropické ovocie. 
Krajina natretá na bielo, bozky nielen pod imelom.“

Ľudia sa len tak túlali po námestí s punčom z okien-
kového predaja v plastových pohároch. Pri tom stretá-
vali známi známych, neznámi sa zoznamovali a všetci 
svorne si priali pekné Vianoce. 

 No najväčší úspech zožala svietiaca vianočná guľa. 
Kto nemá fotku, v alebo pri guli - ten akoby neexistoval 
. Na guľu sa vytvorila „čakačka“, ale nech! Čakanie 
vytvorilo ďalší dôvod na ďalší pohár punču.

Ani na chvíľu som neoľutovala, že sme zostali na na-
šom námestí.

Na veži zvonili zvony, okienkový punč nás príjemne 
zohrieval a ja som si s Táslerom pospevovala:

„Najkrajšie Vianoce, kryštáli soli.
Sneží a svieti, zvoní v nás.
Najkrajšie Vianoce aké tu boli 
a každým rokom sú krajšie zas.“
Vianoce sú také, aké si ich vytvoríme v sebe. Vtedy je 

úplne jedno aké sú vonkajšie okolnosti... aj to na akom 
ste námestí.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

kultúra, spoločnosť 5

Spomienka 
V dňoch 16. a 17. januára 
si  pripomenieme náhlu 
s tratu  dcér y,  rodičov 
a  starých rodičov, Emílie 
a  Stanislava Štefánikových. Ďakujeme rodine 
a známym, ktorí si na nich s láskou spomínajú.

Milan Hodál je rodák 
z Bánoviec a autorom 
básne Moje rodné mesto

Milan Hodál je bás-
nik a  epigramatik, trvalo 
žije v Nitre. Od roku 2013 
je členom Spolku sloven-
ských spisovateľov. Prvé li-
terárne práce publikoval už 
ako 16-ročný v denníkoch 
Smena a Pravda. Satirickej 
tvorbe sa naplno venoval 
hlavne v  osemdesiatych 
a  deväťdesiatych rokoch 
v  týždenníku Roháč. Po-
dieľal sa na tvorbe zábav-
ných relácií Slovenského 
rozhlasu. Venuje sa aj váž-

nej poézii, ktorú publikuje 
knižne. Píše tiež pesnič-
kové texty. Knižne vydal:
Rozcvička epigramy (2002), 
Zázračná planéta (2010), 

Cennosti (2013), /H/lás-
ky (2015), Epigramofón 
(2017), Užívam si (2019), 
Láskobranie (2021).

redakcia

„Tak som sa odvážil a posielam báseň Moje rodné mesto. Snáď sa 
bude páčiť...,“ píše v maili Milan Hodál, spisovateľ a rodák z Bá-
noviec. Aj keď v našom meste nežije, vždy sa sem rád vracia. A tak 
v čase „dušičkových návratov“ do svojho rodiska vznikla báseň, 
ktorá je podľa slov jej autora venovaná Bánovciam a Bánovčanom. 

MOJE RODNÉ MESTO
/ Bánovce nad Bebravou /

Pohládzam očami
moje rodné mesto
Námestie... Uličky...
Môj prvotný priestor
Človečie hniezdo
ľudským teplom stlané
Útulné miesto
Možno preto malé
Chráň si ho!
Aj schovaj do dlane!
Nech sa mu nič zlého
nikdy nestane
Ak by si aj kdesi 
na skok odbehol
Ľahko si ho môžeš
zobrať so sebou
Tak ako si človek
do batoha vezme
na cestu niečo malé...
Malé... ale cenné...
Veď talizman
nikdy veľký nebýva 
Také je aj toto mesto –
moja rodná krajina 
– Boh nám ho dal malé –
mám to ešte od otca:
– Aby sa nám bez problémov
vošlo do srdca...
  Milan Hodál

Mama, koledáši idú,
alebo ako sa v Kšinnej koledovalo

Na Nový rok koledovali pán farár, 
pán rechtor, sváko kostolník a men-
dík. Do chalúpky beží malé, uzime-
né dievčatko: „Mama, koledáši idú!“ 
Tento obrázok sa mi premieta pred 
očami ako film pre pamätníkov. Tým 
pamätníkom som ja. Aj to uzimené 
dievčatko, aj to som ja. Vtedy ešte 
malá školáčka s vrkôčikmi. Preto ak 
niekde pochybím, nemajte mi za zlé. 
Budem hovoriť tak, ako si z detstva 
pamätám, lebo zvyk koledovať skoro 
nato zanikol. Keď som od tretích su-
sedov začula spev nábožnej pesničky 
Rok nový zase k nám prišiel, bežala 
som za mamou, že koledáši idú. Ako 
sa koledovalo? Koledovať sa začalo na 
Nový rok po bohoslužbách. Začínalo 
sa na dolnom konci. Trvalo niekoľko 
dní, kým cirkevná vrchnosť povinšo-
vala každému v dedine i na lazoch. 
A  potom v  susednej Závade, ktorá 
patrila do farnosti. Príchod koledá-
šov oznamoval mendík zvončekom. 
Domáci sa na túto príležitosť vyob-
liekali do sviatočných hábov. Všade 
muselo byť čisto, všade poriadok. 
Stôl sa prikrýval bielym obrusom 

a  pre vzácnych hostí bolo prichys-
tané pohostenie: koláče a  pálenka. 
Už predo dvermi pán farár s pánom 
rechtorom zaspievali kúsok pesničky 
Rok nový zase k nám prišel. Potom 
zaklopali, vošli dnu a domáci sa po-
stavili vedľa seba. Pán farár odriekali 
modlitbu, zavinšovali a gazdiná na-
koniec vinšovníkov pohostila. Gazda 
ich odmenil peniazmi podľa posta-
venia. V starších časoch, ale to si ja 
už nepamätám, dávali sa na „zôsyp“ 
naturálie: zbožie alebo fazuľa. O tom, 
že naši predkovia neboli žiadne nevi-
niatka a že aj vo vážnych situáciách si 
radi zažartovali na účet iných, svedčí 
aj táto príhoda. Jedna tetka, s hlasom 
ako pán farár, prekvapila spevom no-
voročnej piesne babku v  susednom 
dvore. Tá ešte koledášov nečakala, 
bola len tak po domácky oblečená, 
preto sa chytro išla prezliecť. Vtipná 
suseda nedbala na jej „počkajte ešte,“ 
vošla dnu a našla ju učupenú za pos-
teľou iba v rubáči. Nový rok chodili 
voľakedy vinšovať po rodine aj deti. 
Za vinš dostali jabĺčka, oriešky ale-
bo pár halierikov. Aj dospelí na Nový 

rok poobede navštívili susedov, aby 
im pekne zavinšovali. A keďže máme 
Nový rok, ja vám tiež tak pekne po 
kšiňansky zavinšujem: 

Vinšujem vám šťastlivý nový rok,
aby vám dal pánboh zdravie, šťastie,
hojné božské požehnanie
a po smrti kráľovstvo nebeské!

A ešte jeden žartovný vinš. Odriekal 
sa v domoch, kde mali dospievajúce 
dievča:
Vinšujem vám šťastlivý nový rok,
aby vám odpadou z pece bok,
a z povala hrada,
aby sa vydala vaša dievka mladá!

Moja mamička si pamätala vinš, ktorý 
sa učili v škole:
Na ružovom prútku, bez obáv a smútku,
srdečnými slovy vítame rok nový.
A keď ho vítame, radostne voláme:
žehnaj, žehnaj, pane, naše putovanie,
žehnaj, žehnaj nám!
Požehnaný nový rok!
  Mária Škultétyová

Vitaj medzi nami, 
Liam
Liam Janik sa narodil 18. novembra 
2021 v nemocnici v Trenčíne, 
s mierami 3830g a 51cm, 
doma ho čakala sestrička Linda. 

Vitaj medzi nami, Teo
Dňa 31. decembra sa v Topoľčianskej pôrodnici na-
rodil rodičom Márii a Henrichovi synček Teo Kosiba
s mierami 3 900g a dĺžkou 50cm. Doma už ho čakal 
šťastý braček Timonko a celá ostatná rodina.

Od tohto týždňa povolená aj kultúra
„Očkovanie je cesta 

z pandémie a spôsob ako 
sprístupniť kultúru pre 
ľudí. Po dlhých politic-
kých rokovaniach, ktoré 
som viedla s premiérom, 
ministrom zdravotníctva 

a po konzultáciách s od-
borníkmi, sme dospeli 
k  posunu. Od pondelka 
10. januára sa otvárajú 
kultúrne podujatia v reži-
me pre očkovaných a pre-
konaných (OP). 

Kapacita bude na-
stavená na 50 návštev-
níkov. Taká je dohoda. 
Viac informácií poskytne 
Ministerstvo zdravotníc-
tva Slovenskej republiky 
a presné podmienky sta-

noví vyhláška Úrad verej-
ného zdravotníctva Slo-
venskej republiky.“ 

 Zdroj: Natália Milanová, 
ministerka kultúry SR zve-
rejnila na svojom FB profile 
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Mozaika udalostí, o ktorých sme písali 
alebo čo sa udialo v našom meste za rok 2021

Január
* Počet obyvateľov mesta Bánov-

ce nad Bebravou za rok opäť klesol 
k 31.12.2020 už malo len 17 028 oby-
vateľov s  trvalým pobytom. *Dňa 
5.  januára nás vo veku 95  rokov 
navždy opustil Július Kusý, priamy 
účastník Slovenského národného 
povstania a možno posledný par-
tizán z  regiónu, ktorý bojoval so 
zbraňou v ruke. *Naďalej od decem-
bra pokračoval núdzový stav a zákaz 
vychádzania sa predĺžil do 7. februá-
ra. *Do Nemocnice AGEL Bánovce 
boli dodané vakcíny na očkovanie 
proti vírusu COVID-19. Prvých 
zdravotníkov zaočkovala lekárka 
MUDr. Anna Zelenáková v piatok 
15. januára. *Od 18. do 26. januára 
sa konal celoslovenský skríning (ce-

loplošné testovanie na COVID-19). 
*Novým poslancom Mestského 
zastupiteľstva v  Bánovciach nad 
Bebravou za  mestskú časť Bisku-
pice sa stal Michal Morávek, ktorý 
nahradil dlhoročného poslanca za 
túto časť, zosnulého Milana Igaza. 
*Na základe miestneho zisťovania zá-
ujmu zákonných zástupcov detí, ktorí 
pracujú v kritickej infraštruktúre, a  
detí zákonných zástupcov, ktorým 
povaha práce nedovoľovala pracovať 
z domu, boli aj po 25. januári otvore-
né ŠKD v ZŠ Gorazdova a v ZŠ Duk-
lianska, naďalej prebiehalo dištančné 
vyučovanie na všetkých základných 
a stredných školách. Materské školy 
boli taktiež len pre deti rodičov z kri-
tickej infraštruktúry. 

Február
*Naďalej trvá zákaz vychádza-

nia, do práce aj na cestovanie MHD 
bol potrebný 7-dňový negatívny test. 
*Od  pondelka 8. februára platil 
na Slovensku COVID automat tak, 
ako ho odporučili epidemiológovia. 
Podľa celonárodného premietnutia 
COVID automatu sa v čiernej farbe 
nachádzalo celé Slovensko. *Cen-
trum voľného času a ZUŠ D. Kardoša 
vyhlásili víťazov 27. ročníka autorskej 
literárnej súťaže Jesenský pre žiakov 
základných a stredných škôl okresu. 
Titul Mladý Jesenský 2020 získala 
Beáta Gabrišková zo SOŠ strojnícka 
Bánovce nad Bebravou. *Rozhovor 
s Jánom Krnáčom, členom skupi-
ny Elektromobilia MH SR: „Prvý 
slovenský elektromobil vymysleli 
a vyrobili v roku 1995 v bánovskej 
Tatrovke.“ *Zástupcovia bánovskej 

RPPK darovali Centru sociálnych 
služieb v Bánovciach nad Bebravou 
ovocie, zeleninu a potraviny – výrob-
ky z mlieka a mäsa z regiónu. *Elek-
tronické sčítanie obyvateľov sa usku-
toční v plánovanom termíne od 15. 
februára do 31. marca 2021. *Vynika-
júce výsledky ZŠ Gorazdova v hod-
notení INEKO. Základnej škole 
Gorazdova bol pridelený koeficient 
8,4; čo je hodnota pre školu s vyni-
kajúcimi výsledkami žiakov. Škole 
to prinieslo prvé miesto v okrese Bá-
novce nad Bebravou, kde je spolu 10 
základných škôl. V Trenčianskom 
kraji jej patrí piate miesto spome-
dzi 204 základných škôl a v rámci 
Slovenska, kde sa hodnotí spolu 
2145 škôl škole prislúcha 26. prieč-
ka. *Gymnazista Adam Briešťanský 

strieborný na krajskej olympiáde 
ľudských práv. *Víťazi okresnej bio-
logickej olympiády. Najvyšší počet 
dosiahnutých bodov dosiahla Sára 
Prekopová z  Gymnázia J. Jesen-
ského, za ňou druhý skončil Adam 
Struhačka zo ZŠ Duklianska a tretí 
bol Andrej Struhačka zo ZŠ Duk-
lianska. *Prvé dni jarných prázdnin 
na  korčuliach... Mrazivé dni prvej 
časti jarných prázdnin mohli deti 
stráviť na korčuliach na   viacerých 
zamrznutých prírodných plochách 
v našom okrese, napríklad na poliach 
vedľa sídliska Dubnička. 

Marec
*Starostovia obcí nášho okre-

su poslali otvorený list ministrovi 
zdravotníctva Marekovi Krajčímu: 
„Od začiatku roka 2021 opakovane 
zabezpečujeme skríningové testo-
vanie našich obyvateľov v  zmysle 
nariadení vlády SR, ale epidemio-
logická situácia sa nijakým spôso-
bom nezlepšuje, práve naopak, opa-
kovaným testovaním sa dostávame 

do zložitejšej situácie, čísla pozitívne 
testovaných obyvateľov neúmerne 
pribúdajú...“. *Slovenský Červený 
kríž opäť zabezpečuje službu nákupu 
potravín, drogérie a liekov. * Karate 
klub Trend Bánovce nad Bebravou 
si na  31. ročníku celoslovenskej 
súťaže Karate Zvolen Cup počínal 
výborne. Z  34 klubov celého Slo-
venska, obsadil 3.  miesto za  šesť 
zlatých, dvanásť strieborných a se-
dem bronzových medailí. Zverenci 
a zverenkyne trénera Petra Bežáka, 
ktorý na  podujatí získal zlato v kata 
aj kumite, zožali celkovo 25 medailí 
a opäť potvrdili, že patria k sloven-
skej elite. *Až 22. marca sa opäť otvo-
rili brány materských škôl, a základ-
ných škôl, ale iba pre I. stupeň, druhý 
stupeň ZŠ a stredné školy pokračo-
vali v dištančnom vyučovaní. *Prvé 
tohtoročné mestské zastupiteľstvo 

sa z dôvodu pandémie konalo for-
mou videokonferencie, kde okrem 
iného mestský poslanci schválili 
podporu podujatiu Spoločných 

majstrovstiev Českej a Slovenskej 
republiky v cestnej cyklistike, ktoré 
sa malo konať v júni.

Apríl
*Rozhovor so sopranistkou Sláv-

kou Zámečníkovou, ktorá je rodáč-
kou z Bánoviec nad Bebravou a patrí 
medzi najväčšie slovenské a celosve-
tové hviezdy operného sveta. Od sep-
tembra 2020 je jej pôsobiskom opera 
z veľkej päťky - Štátna opera vo Vied-
ni. *Nová mobilná aplikácia Správy 
o meste. Pod ikonou Aktuality náj-
dete čerstvé spravodajstvo z mesta, 
aby vám nič neuniklo, v  nastave-
niach si môžete zvoliť upozornenie 
na nové oznamy. *V rámci elektro-
nického samosčítania zaslalo vyplne-
ný formulár až 88,22   % obyvateľov 
mesta Bánovce nad Bebravou. Celko-
vo sa na  Slovensku elektronicky sčí-
talo 86 % obyvateľstva. *Od pondel-

ka 19. apríla sa k prezenčnej forme 
výučby vrátili aj žiaci ôsmych a de-
viatych ročníkov ZŠ. Podmienkou 
zostáva negatívny test žiaka a aspoň 
jedného rodiča, žijúceho v spoločnej 
domácnosti. *Do aukcie s názvom 
Knihy nevyhadzujeme, ale recykluje-
me, ktorú organizovala mestská kniž-
nica sa zapojilo spolu 89 záujemcov 
o knižné tituly. Z tohto počtu si 18 zá-
ujemcov vydražilo všetkých 30 kníh. 
Aukciou sa podarilo získať pre kniž-
nicu 98,30 eur. Finančná čiastka bola 
použitá na nákup spoločenských hier, 
ktoré budú môcť využívať návštevníci 
knižnice. *Vynovená SOŠ strojnícka 
s modernou telocvičňou, ktorá patrí 
medzi najväčšie školské telocvične 
v Trenčianskom kraji.

Máj
*Dňa 21. apríla sa mestské zastu-

piteľstvo konalo po prvýkrát v tomto 
roku za fyzickej účasti poslancov a  
predstaviteľov mesta. Medzi hlavný-
mi rokovanými témami boli aj voľ-
ba hlavného kontrolóra, schválenie 
záverečného účtu mesta za rok 2020, 
zmena rozpočtu mesta na rok 2021 
súvisiaca s plánovanými investíciami 
mesta. Poslanci schválili 630 000 eur 
na rekonštrukciu ul. Svätoplukova.
*Do jarného susedského upratova-
nia v našom meste sa zapojili de-
siatky dobrovoľníkov. *Dňa 1. mája 
nastúpila do funkcie hlavného kon-
trolóra mesta na obdobie šesť rokov 
nová hlavná kontrolórka Mgr. Má-
ria Laššová. * Od 3. mája nastúpili 
do škôl aj žiaci 5. - 7. ročníkov ZŠ.
*V marci prebehla v bánovskej kniž-
nici súťaž o nové logo knižnice. Auto-
rom víťazného loga sa stal Filip Súke-
ník, ktorý do súťaže poslal spolu päť 
návrhov. *Opatrenia proti pandémii 
od pondelka 3. mája boli zmierne-
né. Celodenný zákaz naďalej platí 
na cestu na zahraničnú dovolenku. 
Negatívny test nepotrebujú žiaci do  
školy v  žiadnom okrese. *Druhý rok 
netradične tiché stavanie mája, bez 
osláv a verejnosti. *Druhá polovica 
kolumbária dokončená. *Sídlisko 
Dubnička oživil koncert ku Dňu ma-
tiek v priamom prenose Bánovskej 
televízie. *Výdatné dažde zvýšili hla-
diny vodných tokov. Najväčšie sta-
rosti v našom okrese spôsobovalo 
najmä povodie potoka Radiša a zá-
plavová oblasť pri (novej) Husitskej 

ulici na sídlisku Dubnička. *Rekon-
štrukcia na ulici Svätoplukova počíta 
s motoristami, chodcami a myslí aj 
na cyklodopravu. *Po pol roku sa 
konečne otvorili ihriská v exteriéri.

Jún 
*MDD po  dlhej dobe rozžiaril 

detské tváre v materských školách. 
*Svetoslav Kúdela, žiak 9.B triedy 
zo ZŠ Gorazdova sa na celosloven-
skom kole Geografickej olympiá-
dy umiestnil na peknom 8. mieste.
*V predposlednom zápase atypickej 
sezóny sa zverenkyne Richarda Ma-
kýša postarali o  prekvapenie, keď 
v Partizánskom zvíťazili a domácim 
dievčatám pripravili v  susedskom 
derby prvú prehru na domácej pa-

Pokračovanie na 7. strane >>
Jarné susedské upratovanie na Husitskej uliciJarné susedské upratovanie na Husitskej ulici

Sídlisko Dubnička oživil koncert ku Dňu matiek v réžii ZUŠ DKSídlisko Dubnička oživil koncert ku Dňu matiek v réžii ZUŠ DK

Spoločné majstrovstvá Slovenskej a Českej republiky v cestnej cyklistikeSpoločné majstrovstvá Slovenskej a Českej republiky v cestnej cyklistike

Korčuľovanie na novej HusitskejKorčuľovanie na novej Husitskej
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lubovke. *Róbert Valach pre-
konal v mŕtvom ťahu rekord 
Miroslava Patra. *Ocenenie 
Vynikajúci pedagóg Trenčian-
skeho kraja pre Magdalénu 
Dobiašovú z Gymnázia J. Je-
senského v Bánovciach nad 
Bebravou. *V areáli ZUŠ DK 
v  Bánovciach otvorila svoje 
priestory prvá bánovská galé-
ria výtvarného umenia Galéria 
ATELIER HLAVINA. *Bánov-
ský zápasník Viliam Daniš si 

vybojoval miestenku na maj-
strovstvá Európy. *Predpo-
sledný júnový víkend naše 
mesto zažilo určite najväčšiu 
udalosť za posledné roky. A to 
Spoločné majstrovstvá SR 
a ČR v cestnej cyklistike, kto-
ré sme po dvanástich rokoch 
opäť hostili. Peter Sagan získal 
siedmy slovenský majstrovský 
titul a Bánovce boli pri tom. 
*Fenomenálny úspech Ada-
ma Briešťanského – stal sa 
víťazom celoštátneho kola 
Olympiády ľudských práv. 
*Tanečnice a tanečníci zo Sú-
kromnej ZUŠ Muzeta otvorili 
v mestskom parku Kultúrne 
leto 2021. *Bánovská bežecká 
liga opäť spustená!

Júl 
*V  nedeľu 11. júla opäť 

pokračovalo v  našom mes-
te Kultúrne leto, a to projek-
tom Synergia. Tentokrát bol 
program z  dôvodu nepriaz-
nivého počasia presunutý do 
dolnej sály MsKS. *Mesto Bá-
novce nad Bebravou spustilo 
triedenie a  zber biologicky 
rozložiteľných kuchynských 
odpadov (BRKO) pre obyva-
teľov bytových domov. Túto 
povinnosť ukladá všetkým 
obciam a  mestám na  Slo-
vensku zákon o  odpadoch. 
Mesto v  priebehu mesiaca 
apríl 2021 zakúpilo pre 6 200 
domácností 7-litrové plasto-
vé vedierka. *MFC Spartak 
Bánovce v zmysle Plánu čin-
nosti na rok 2021 pripravil 
vďaka iniciatíve mládežníc-
kych trénerov už v   poradí 
druhý futbalový kemp prípra-
viek a žiakov. *S napĺňaním 
ekomapy pomohli župe aj 
žiačky ZŠ Školská. Do súťa-
že sa prihlásili aj žiačky 8.A 
triedy Ladislava Lukášová 
a  Paulína Selešová, ktoré 
Za svoje aktivity získali 2. 
miesto. *Počas leta Mestská 
knižnica Ľ. Štúra, Mestské 
kultúrne stredisko v spoluprá-
ci so Súkromnou MŠ Wonder-
land organizovali na námestí 

podujatie pre deti Prečítané 
leto. *Patrik Urbánek opäť 
majstrom Slovenska. *Náš 
mestský park sa stal dejiskom 
ďalšieho skvelého programu 
v rámci Kultúrneho leta 2021. 
(Ne)tradičný jarmok a mini-
festival Tu žijem sa vzhľadom 
na „protipandemické okol-
nosti“ uskutočnil   v  menšej 
forme. *Damián Flóro maj-
strom SR v stolnom tenise. 
*Na Námestí Ľ. Štúra sa konal 
2. ročník zrazu veteránov pod 

záštitou miestneho občianske-
ho združenia Retroklub. *Vy-
hodnotenie súťaže Do práce 
na bicykli 2021. Najlepší tím 
podľa počtu najazdených 
kilometrov bol tím Logisti 
z MTA, ktorí spolu najazdili 
1  423,6 km. Najlepším jed-
notlivcom v počte kilomet-
rov bol logista Daniel Valent. 
*Kristína Néč-Lapinová na 
13. ročníku pretekov v stred-
nom triatlone majsterkou 
Slovenska. *Rodný dom Štú-
ra a Dubčeka má vynovenú 
strechu. *Slávnosť jubilantov 
z roku 2020.

August
* V  mestskom parku sa 

konal tretí ročník stredoveké-
ho festivalu Villaben. Hoci bol 
v menšom merítku, program 
bol napriek tomu bohatý a pú-

tavý. Na svoje si prišli deti aj 
dospelí. Medzi remeselníkmi, 
ktorí prezentovali svoju tvorbu 
a ponúkali na predaj svoje vý-
robky boli košikári, priadka na 
kolovrátku, kováči, lukostrel-
ci, včelári so svojím medom 
a  inými včelími produktami 
a ďalší. *Dva tituly majstrov 
sveta a  jeden titul majstra 
Európy pre bánovské karate. 
*Na stretnutí seniorov z Veľ-
kých Chlievan oceňovali ju-
bilantky. * Na parkovisku na 
ulici Hviezdoslavova (pred 
nemocnicou) pribudla nová 
plocha pre nabíjanie elektro-
mobilov, plocha je označená 
jasnou zelenou farbou. *77. 
výročie SNP sme si uctili v na-
šom meste aj na mohyle na 
Jankovom vŕšku. * Centrum 
voľného času v   Bánovciach 

nad Bebravou na záver let-
ných prázdnin zorganizova-
lo trochu netradične Športo-
vý prímestský tábor. 

September
* V roku 2021 si celé Slo-

vensko pripomínalo 100. 
výročie narodenia Alexan-
dra Dubčeka, významnej 
osobnosti slovenských dejín. 
Dubček ako symbol slobody 
a  nádeje na  lepší život patrí 
k slovenským velikánom 20. 
storočia. Aj preto si ho mesto 
Bánovce nad Bebravou pri-
pomenulo odhalením pamät-
nej tabule a  spomienkovým 
podujatím. *Na septembro-
vom MsZ Poslanci schválili 
zámer prenájmu pozemkov 
k výstavbe nového bytového 
domu na sídlisku Dubnička. 
*Mestská polícia v  Bánov-
ciach nad Bebravou oslávila 
30. výročie svojho založenia. 
*V mestskej knižnici prebie-
hala počas septembra Vý-
stava fotografického krúž-
ku CVČ. *Na trati Uhrovec 
– Jankov vŕšok sa konal ďalší 
úspešný ročník pretekov au-
tomobilov do vrchu. Bol to 
víkend plný silných motorov, 
vône benzínu, spálených gúm 
a  adrenalínu. V  obidva dni 
sa na  štart postavilo takmer 
120 pretekárov. Oba dni kra-
ľovali absolútnemu poradiu 
prevažne poľskí pretekári. 
No slovenské absolutórium si 
v sobotu vyjazdil Roman Ba-

ran pred druhým Michalom 
Žiakom a  tretím Martinom 
Juhásom. Táto trojica sa po-
stavila na  stupne víťazov aj 
v nedeľu, ale v zmenenom po-
radí. Tentokrát bol najrýchlejší 
Martin Juhás, druhý Roman 
Baran a   tretí Michal Žiak. 
*Bánovecká parenica sa ko-
nala v  nedeľu 5. septembra. 
Za krásneho slnečného po-
časia odštartovalo 243 účast-
níkov na šesť trás, tri cestné 
a tri MTB. Všetci prišli šťast-
livo do cieľa, spokojní, chu-
tila im aj sobášnica a pivko 
alebo kofola, ktoré boli pre 
účastníkov pripravené v cieli 
v  Biskupiciach. *V  Bánov-
ciach vzniklo nové vývojové 
centrum spoločnosti HELLA. 
*Mestská knižnica Ľ.  Štúra 
v spolupráci s MsKS pripra-

vila v  poradí už 11.  ročník 
Maľovaného námestia. *Eu-
rópsky pohár silných mužov 
Bánovský Silák. Po  minulo-
ročnej vynútenej prestávke sa 
do Bánoviec opäť vrátili silní 
muži, a to pod taktovkou Bá-
novčana Braňa Goliera. 

Október
*Bánovské televízne vysie-

lanie oslávilo 25 rokov exis-
tencie. *Samuel Karas získal 
na  majstrovstvách Európy 
v grapplingu striebornú me-
dailu titul. *Bánovskí behúni 
získali na  The Run Slovakia 
2021 zlatú cenu. *Semafo-
ry v plnej prevádzke. Mesto 
Bánovce nad Bebravou ozna-
muje občanom a  návštevní-
kom mesta, že od pondelka 

4. októbra 2021 od  6.00 h je 
premávka na križovatkách na 
ulici Sládkovičova s ulicami 
Radlinského a K  nemocnici 
a  s  ulicami Hviezdoslavova 
a Hollého plne riadená sve-
telnou signalizáciou. *Ľudové 
piesne rozospievali seniorov. 

Mesto a Mestské kultúrne stre-
disko v rámci aktuálnych mož-
ností zorganizovali pre našich 
seniorov vystúpenie s názvom 
„Na  ľudovú nôtu“. *Hrad 
Uhrovec - Fenomén archi-
tektúry. Hrad Uhrovec obstál 
v   tvrdej konkurencii a jeho 
hospodárska budova sa stala 
víťazným dielom v  kategó-
rii Fenomény architektúry 
na  jubilejnom odovzdávaní 
cien, ktoré Slovenská komo-
ra architektov realizuje už 
dvadsať rokov a udeľuje tak 
cenu za  architektúru v  jed-
notlivých kategóriách. *Dlho 
očakávaný moment otvore-
nia brán karanténnej stanice 
po  úspešnom skolaudovaní 
areálu sa uskutočnil v stredu 6. 
októbra. Vedenie mesta spolu 
s niektorými poslancami mest-

ského zastupiteľstva sa pri tejto 
príležitosti stretli aj s   novou 
prevádzkovateľkou karantén-
nej stanice - Janou Janíkovou 
a spoločne riešili aj doladenie 
potrebných detailov k zabez-
pečeniu starostlivosti o odchy-
tené zvieratá. *V  piatok 22. 
októbra sa v  obci Uhrovec 
konal Vzdelávací seminár pre 
mládež Alexander Dubček, 
demokrat a Európan.

November
*SOŠ strojnícka v Bánov-

ciach súčasťou unikátneho 
projektu Tatra do škôl. *Nové 
parkovacie miesta na  Dub-
ničke. Vodiči na   sídlisku 
Dubnička už môžu využívať 
novú odstavnú plochu, ktorá 
sa v  týchto dňoch dokončuje 
na  ulici Lúčna. Na  novovy-
budovanej ploche vzniklo 42 
parkovacích miest. Povrch je 
zhotovený z   odvodňovacej 
dlažby. *Záchrana historické-
ho múru na cintoríne. Mesto 
Bánovce nad Bebravou zrea-
lizovalo opravu prvého úseku 
historického múru na cintorí-
ne. *Stanovisko zamestnan-
cov Okresného súdu Bánov-

ce nad Bebravou k  reforme 
súdnej mapy. *Vitajte v meste 
Bánovce nad Bebravou. Oby-
vateľov i  návštevníkov Bá-
noviec nad Bebravou vítajú 
na  príjazdoch od  Prievidze, 
Topoľčian a Trenčína a násled-
ne vyprevádzajú nové tabule 
s  erbom mesta a  s  nápisom 
vitajte alebo dovidenia. *Bá-
PoDi získalo na Belopotoc-
kého Mikuláši zlaté pásmo. 
*Dušan Čaniga získal hlavnú 
cenu na 14. ročníku EKOFO-
TOGRAFIE 2021. *V sobotu 
27. novembra si 100. výročie 
narodenia Alexandra Dubče-
ka uctilo vedenie nášho mes-
ta, vedenie obce Uhrovec, ako 
aj Trenčiansky samosprávny 
kraj a  štátni predstavitelia. 
*Kultúra v meste opäť pozasta-
vená. V súvislosti s opätovne 
zavedenými protipandemic-

kými opatreniami od štvrtka 
25. novembra bolo Mestské 
kultúrne stredisko nútené po-
zastaviť aj to málo aktivít, ktoré 
bolo možné v rámci platných 
opatrení realizovať.

December
*Mesto Bánovce nad 

Bebravou získalo nenávratný 
finančný príspevok na  vybu-
dovanie centra integrovanej 
zdravotnej starostlivosti (CIZS) 
spolu s  centrom pre senio-
rov a  denným stacionárom. 
Centrum by malo vzniknúť 
na ulici Farská, kde pôvodne 
sídlil klub dôchodcov. *Úspe-
chy bánovských gymnazistov 
na medzinárodnej Dejepisnej 
súťaži. Bánovské gymnázium 
reprezentovali  Adam Stra-
pek, Samuel Košík a Monika 
Kopecká. V konkurencii naj-
lepších 75 gymnázií z Českej 
a Slovenskej republiky z cel-
kového počtu 241 bodov zís-
kali 214 bodov a obsadili tak 
vynikajúce 9. miesto, čo je za-
tiaľ ich najväčší úspech v me-
dzinárodnom kole, ktoré sa 
každoročne koná na pôde Zá-
padočeskej univerzity. *Tento 
rok bola na podujatí Lúč z tmy 
prvýkrát udelená aj cena verej-
nosti Kalapa tele - Klobúk dole. 
Získala ju Stanislava Rácová, 
ktorá sa počas pandemického 
roka 2021 významným spôso-

bom pričinila o zlepšenie po-
stavenia chudobných detí z vy-
lúčených rómskych komunít 
v našom meste. *Poslanci mes-
ta na poslednom mestskom 
zastupiteľstve v  roku 2021 
schválili rozpočet na budúci 
rok. *Koľko lásky sa zmestilo 
do krabíc od topánok? V tom-
to roku sa vyzbieralo spolu 549 
krabičiek, ktoré potešili a našli 
svojich majiteľov v CSS Bánov-
ce nad Bebravou, v penzióne 
pre seniorov na ulici K Zornici, 
v dome opatrovateľskej služby 
na ulici 5. apríla, osamelí senio-
ri v domácom prostredí, SED 
Kšinná, DD Podhorie Krásna 
Ves, ZSS Sýkorka Dolné Veste-
nice, Zariadenie pre seniorov 
sv. Kataríny Laboure Bošany, 
DD Chynorany, seniori v okoli-
tých obciach bánovského regió-
nu, ale i seniori na covidovom 

oddelení, oddelení dlhodobo 
chorých a  internom oddele-
ní Nemocnice Bánovce nad 
Bebravou. *Historický kríž 
na cintoríne prešiel obnovou.

 Lenka Karasová
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týždenník 
občanov mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

 Prenajmem garáž v Uhrovci. Tel. 0905 193 871.
 Predám detské dievčenské kolieskové aj ľadové korčule 2v1 s nastaviteľnou veľkosťou 
29-32, cena 20€. Snowboardové topánky čierne GRAVITY veľkosť 41 cena 80€, viazanie 
na snowboard za 90€. 0949 223 783.

INZERCIA

Ako a kedy prikrmovať vtáctvo?
Vtáky prikrmujme len v zime, a to 

počas nepriaznivého obdobia, kedy je 
v prírode nedostatok potravy. Dbajme 
na vhodnosť krmiva. 

Kedy začať s prikrmovaním? 
Najčastejšia otázka s ktorou sa na 

nás ľudia obracajú. Odpoveď je jed-
noduchá – v čase núdze. Každý to ale 
môže vnímať trochu inak. V zásade 
však platí, že s prikrmovaním začína-
me v zimných mesiacoch a v závislosti 
od aktuálneho stavu počasia. Keď tep-
loty klesnú pod nulu nasneží, alebo 
sa tvorí srieň, môžeme smelo začať 
prikrmovať a pokračovať počas celej 
zimy. Aj počas zimy sa však objavia 
dni, kedy sa oteplí a nastane odmäk. 
Vtedy môžeme intenzitu kŕmenia zní-
žiť, naopak keď udrú silné mrazy, mô-
žeme to našim operených hladošom 
trochu uľahčiť.

Prikrmovanie vtáctva má pre-
dovšetkým edukačný význam, vtáci 
dokážu prečkať zimu aj bez nutnosti 

prikrmovania. Samozrejme v kritic-
kých situáciách, ako sú dlhotrvajúce 
extrémne mrazy, alebo poľadovica 
na konárikoch stromov, môžeme ne-
jednému operenému návštevníkovi 
kŕmidla zachrániť život. Platí však 
pravidlo, že zima je najlepší selekčný 
mechanizmus v prírode. Veľmi dôležité 
je však spomenúť obdobie kedy s pri-
krmovaním prestať. Tak ako väčšina 
druhov zvierat, tak aj spevavce, ktoré 
u nás zimujú, si veľmi rýchlo zvyknú na 
jednoduchý spôsob získavania potravy 
z kŕmidiel a môžu trochu “zlenivieť”... 
Preto hneď ako prichádza jar a vtáctvo 
začína spievať, dni sa predlžujú, sneh sa 
roztopí, prestávame kŕmidlá dopĺňať. 
Samozrejme sýkorky, zelienky, vrabce 
aj iné druhy by naše kŕmidlo navšte-
vovali aj do leta. Nie je to však žiaduce 
z dôvodu, že sú známe prípady, kedy 
začali spevavce (predovšetkým sýkor-
ky) slnečnicovými semenami kŕmiť 
svoje mláďatá, a  tie z dôvodu nedo-

statočného príjmu bielkovín, nakoniec 
môžu zahynúť, alebo sa im môžu vy-
tvoriť určité deformácie a nedostatky 
pri vývoji. Preto pamätajte, nerozmaz-
návajme ich príliš, mimo zimného ob-
dobia si hravo poradia aj sami.

Kde prikrmovať? 
Dôležitý je aj výber lokality, kde 

kŕmidlo umiestnime. Vyhýbajme sa 
blízkosti frekventovaných ciest, veľ-
kých presklených plôch, do ktorých by 
vtáctvo mohlo narážať. A ak bývame 
v paneláku myslíme aj na susedov pod 
nami. Operení hladoši vedia aj statoč-
ne narozhadzovať. Ak máme kŕmidlo 
na záhrade, je tiež dobré, aby v blízkos-
ti neboli kroviny alebo niečo, čo môže 
poskytovať kryt predátorom, predo-
všetkým mačkám. Vtáctvo, ak má dob-
rý rozhľad, získava prehľad a mačkám 
sa hravo vyhne. Ak cez zimu naše kŕ-
midlo navštívi krahulec, nezasahujeme 
do tohto diania. Drobné spevavce sú 
jeho prirodzenou potravou a ekologic-

ké mechanizmy, ktoré fungujú v prí-
rode, nikdy nedovolia, aby si predátor 
vylovil svoju korisť a ohrozil tak vážne 
populácie, v tomto prípade spevavcov. 
Reprodukčná schopnosť sýkorky be-
lasej je tak veľká, že hravo tieto straty 
dorovná počas hniezdnej sezóny. Na 
porovnanie: Jastrab krahulec hniezdi 
len raz do roka a počet mláďat býva 
od 3 – 5. Sýkorka belasá hniezdi 2-krát 
ročne. V prípade náhradných znášok 
aj 3 a viackrát v jednom roku a v jednej 
znáške môže mať až 16 vajíčok! Nie je 
to dômyselný mechanizmus prírody?

Čím prikrmovať? 
Najlepšou a najdostupnejšou ko-

moditou je slnečnica. Je jedno či je 
čierna či ”žíhaná“. Môžeme ju však 
kombinovať do zmesí s inými seme-
nami, ako je repka, konopné semeno, 
ľanové semeno, proso, pšenica alebo 
mak. Sýkorky a ďatle obľubujú aj ore-
chy a loj. Loj je najlepší hovädzí. Droz-
dy a chochláče zase uvítajú jabĺčka. 

Občas nás môže prekvapiť návštevou 
aj ”opička” našich lesov – veverica stro-
mová. Ak chceme, aby sa nám na kŕ-
midle objavili aj väčšie druhy vtákov, 
môžeme im ponúknuť kukuricu, tá je 
lákadlom pre straky aj sojky.

Pozor, čo nemôžeme?
Nikdy vtáctvu neponúkajme pe-

čivo, aj keď ho s chuťou žerú, môžeme 
im tým spôsobiť nemalé problémy. Pe-
čivo v žalúdku vtáctva kvasí. Rovnako 
sa vyvarujme soleným, koreneným, 
praženým a  údeným potravinám. 
V žiadnom prípade nekŕmime vtáky 
počas vegetačného obdobia, kedy je 
v prírode dostatok potravy. Dbáme na 
ich bezpečnosť i ľudí. Kŕmidlá treba 
umiestniť na bezpečné miesto s do-
statočným priestorom na odlet vtákov 
v prípade nebezpečenstva. Odporúča-
me kŕmidlá pravidelne čistiť a udržia-
vať v dobrom stave. 

Zdroj: Štátna ochrana prírody 
 Slovenskej republiky, MŽP SR


